
 

 
PAGINA 

1 van 3 
 
 
 
 

 

     

> RETOURADRES Postbus 1992, 6201 BZ  Maastricht 

 

   BEZOEKADRES  

Mosae Forum 10 
6211 DW  Maastricht 
 
POSTADRES 

Postbus 1992 
6201 BZ  Maastricht 
 
 

 

 

Aan de dames en heren, 

leden van de gemeenteraad 

ONDERWERP  DATUM  BIJLAGEN  

Carnaval 2024  10 januari 2024 

Verz. 10 januari 2024 

 1  

BEHANDELD DOOR  TELEFOONNUMMER  ONZE REFERENTIE  

HJS (Hub) Janssen  043 350 4433  2024.00090  

E-MAILADRES  FAXNUMMER   UW REFERENTIE  

Hub.Janssen@maastricht.nl  043 - 350 4448  --  

Geachte raadsleden,  

  
R

a
a

d
sin

fo
rm

a
tieb

rief 

 
Inleiding 
De voorbereidingen voor carnaval 2024 zijn getroffen. Via deze brief stellen we uw raad in kennis 
van nieuwe vermeldenswaardige aspecten. Daarbij stellen we voorop dat carnaval in Maastricht 
vooral het traditionele volksfeest moet blijven, waar zoveel Maastrichtenaren en bezoekers van onze 
stad veel plezier aan beleven. 
 
 
Wat is nieuw? 
Tijdens carnaval 2023 was het op momenten zo druk in de stad dat het treffen van aanvullende 
veiligheidsmaatregelen (crowdcontrol) voor de eerstvolgende carnaval (2024) nodig is gebleken.  
Daarnaast is een Ministeriële Regeling voor hergebruik van kunststofproducten in werking getreden. 
Die regeling verplicht tot hergebruik of inzameling en hoogwaardige recycling van plastic bekers, die 
bij raamverkoop of verkoop via buitenbarren met carnaval verplicht zijn.  
Een aantal carnavalskarren bleek in 2023 op diverse plaatsen geluidoverlast te veroorzaken. Met de 
muziek vanuit de horeca erbij, zorgde dit op bijvoorbeeld het Vrijthof te vaak voor veel te hard geluid. 
Om dit voor de komende carnaval in goede banen te leiden is een beleidsregel voor karren 
vastgesteld gelet op het voorkomen van drukte en geluidsoverlast.  
 
De voorbereidingen voor carnaval 2024 zijn in goed overleg met het bestuur van Koninklijke Horeca 
Nederland, afdeling Maastricht & Heuvelland (KHN), carnavalsvereniging De Tempeleers en een 
aantal Maastrichtse horecaondernemers getroffen. We staan nu voor de opgave om een en ander 
operationeel te maken. 
 
 
Uitgangspunten en maatregelen 
De volgende standpunten zijn bepaald en de bijbehorende maatregelen zijn voorbereid, c.q. 
getroffen: 
 
Veiligheid: 

 Er is in overleg met horeca en hulpdiensten meer ruimte gecreëerd op pleinen en in straten 
t.b.v. doorstroming en vluchtroutes/calamiteitenaanpak. 
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 Op basis van analyse, plan en integrale organisatie is de mogelijkheid gecreëerd om 
tijdelijke maatregelen te treffen als het in delen van de stad te druk dreigt te worden (dat is 
een gezamenlijke verantwoordelijkheid gemeente en horeca). 

 Er zijn mede in verband met extra aandacht voor de veiligheid en muziekoverlast meer dan 
voorheen menskracht en middelen beschikbaar: 

o Eigen medewerkers inzetten voor diverse taken  
o Voorzien in voldoende Toezicht en Handhaving 
o Substantieel budget voor de inzet van mensen en maatregelen. 

 
 
Plastic bekers: 

- Er is een convenant tussen KHN, Maastrichtse horecaondernemers, de Tempeleers en de 
gemeente gesloten om te komen tot een uniform systeem van inzameling en verwerking van 
plastic bekers. 

- Voor de eerste plastic beker wordt 50 cent extra geteld. Om inzameling van de cups te 
bevorderen, wordt bij inlevering ervan voor een volgende consumptie geen bijdrage betaald. 
Het bedrag geldt niet als statiegeld, mensen krijgen het dus niet terug, maar het is nodig om 
de recycling te bekostigen.   

- Inzameling, en verwerking/recycling via een afvalinzamelaar vindt plaats in opdracht en voor 
rekening van de gemeente. 

- De deelnemende horecaondernemers betalen een bijdrage van € 555,50 (1.111 bekers) aan 
de kosten van inzameling en verwerking/recycling van de plastic bekers.  

 
 
Carnavalskarren: 

 Meldingsplicht voor grote carnavalskarren tussen 4 en 15 vierkante meter, locaties aan te 
wijzen waar zij terecht kunnen en geluidwaarde van 85 dB(A) en 97 dB(C) voor te schrijven. 
Eigenaren van karren kunnen daarbij twee voorkeurlocaties aangeven die we zoveel 
mogelijk proberen te volgen, maar waarbij het voorkomen van drukte en geluidsoverlast de 
inzet is. Daarnaast krijgen eigenaren van karren een aantal regels mee, die vooral zien op 
veiligheid en geluid.  

 
 
Handhaving 

 Er is zorgvuldig naar alle handhavingsmogelijkheden gekeken en de benodigde 
handhavingscapaciteit en -middelen zijn beschikbaar, zodat carnaval 2024 op een veilige 
manier gevierd kan worden. Daarnaast wordt er uiteraard nauw samengewerkt met politie en 
andere hulpdiensten zodat ingegrepen kan worden wanneer dat nodig is.  

 
 
Communicatie vooraf en evaluatie achteraf 
Tot slot kan gemeld worden dat de communicatie(campagnes) samen met horeca Maastricht en 
Tempeleers over de nieuwe manier van het inzamelen plastic bekers, gebruik van carnavalskarren 
en bewustwording op de veiligheidsaspecten en overmatige drukte zijn afgestemd en inmiddels in 
gang zijn gezet om alle betrokkenen zoveel mogelijk tijdig van de nieuwe maatregelen in kennis te 
stellen. 
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Na carnaval 2024 worden de ervaringen en bevindingen geëvalueerd. Op basis van deze evaluatie 
worden zo spoedig mogelijk de voorbereidingen voor carnaval van het daaropvolgende jaar 
getroffen. 
 
In de bijlage treft u het persbericht aan dat vandaag is verspreid.  
 
 
Hoogachtend, 
 
 
 
 
 
 
 
W.A.G. Hillenaar 
Burgemeester 
 



                                    

 

    Datum: 10-1-2024 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Persbericht 

 

Carnaval 2024: focus op drukte, geluid en plastic  

 

Maatregelen om de drukte in de binnenstad beheersbaar te houden, een inzamelsysteem voor plastic 

bekers en strakkere regels voor overlastgevende carnavalskarren. Het zijn de hoofdpunten voor 

carnaval 2024 in Maastricht, waarvoor gemeente Maastricht, horeca en stadscarnavalsvereniging De 

Tempeleers gezamenlijk aan een aanpak hebben gewerkt. 

De evaluatie van carnaval 2023 heeft laten zien dat het op sommige plekken in het centrum te druk 

was. Ook het vele (te) harde geluid was een aandachtspunt. De ministeriële regeling aangaande de 

inzameling van plastic vraagt daarnaast een andere manier van recycling van de plastic bekers die 

met carnaval gebruikt worden. 

 

Meer ruimte creëren  

Voor de aanpak van drukte wordt in 2024 met name een aantal maatregelen genomen in de openbare 

ruimte. Zo zullen bijvoorbeeld op het Vrijthof de bierwagens tegenover de horecazaken enkele meters 

naar achteren worden geplaatst om letterlijk meer ruimte te scheppen. Op het OLV-plein krijgen de 

eetkramen een andere plek om meer ruimte te krijgen op het plein zelf. Verder komt er een 

parkeerverbod voor fietsen in straten in het centrum die tijdens carnaval vrijgehouden moeten worden 

als vluchtroute. Burgemeester Wim Hillenaar: “We willen graag het openbare karakter van carnaval 

behouden, dus liefst geen maatregelen als het afsluiten van straten. Daarom proberen we nu eerst 

meer ruimte te scheppen waar dat kan, en hebben we met de horeca afgesproken dat er bijvoorbeeld 

geen optredens meer worden gehouden die een extra aanzuigende werking voor publiek hebben op 

toch al drukke plekken. Verder doen we een beroep op het gezonde verstand van iedereen: vermijd te 

grote drukte.” 

 

Geluid een tandje minder 

Op geluid zal allereerst strenger worden gecontroleerd en gehandhaafd, zowel bij de horeca als bij 

carnavalskarren. Voor carnavalskarren tussen 4 en 15 vierkante meter groot komt er een 

meldingsplicht bij de gemeente, waarbij ze een aantal algemene regels meekrijgen met name gericht 

op veiligheid en geluid. Ook krijgen karren die op een vaste plek blijven een locatie toegewezen waar 

ze mogen staan. De eigenaren van de ‘kaar’ kunnen daarbij twee voorkeurslocaties aangeven. 

Burgemeester Hillenaar: “Kare zijn een onderdeel van de Mestreechter vastelaovend, maar als ze een 

eigen feestje binnen het feest gaan vormen, dan gaat er iets mis. Vorig jaar hebben we gezien dat er 

een aantal grote, overlastgevende, karren op met name het Vrijthof stond. Dan krijg je qua volume 

concurrentie in geluid met de horeca. Rijdende discotheken willen we niet meer, vandaar ook dat we 

gaan kijken naar de locaties. Streven is de ‘karetrekkers’ zoveel mogelijk tegemoet te komen in hun 

wensen qua locatie, maar als er bijvoorbeeld te veel karren op het Vrijthof willen staan, gaan we 

andere locaties aanwijzen. Onze focus ligt op het geluid en de spreiding van drukte.” 

 

 



 

Plastic 

Aan de ministeriële regeling inzake de inzameling van plastic voor ondernemers de verplichting dat 75 

procent van die cups gerecycled moet worden. Daarom is een systeem uitgedacht, vergelijkbaar met 

de Vierdaagse in Nijmegen: voor de eerste consumptie moet van vrijdag tot en met dinsdag 50 cent 

extra worden betaald. Lever je je beker in, krijg je een nieuwe zonder bijbetaling. Zonder oude beker, 

moet er opnieuw 50 cent worden betaald. Zo is de verwachting dat de inzameling van plastic zo 

optimaal mogelijk kan worden geregeld en dat de (ook gevaarlijke) plastic zee op straat zal 

verminderen. Die 50 cent is overigens geen statiegeld, de betaling is nodig voor de inzameling. Voor 

die inzameling staan er op een aantal plekken in de stad grote containers waar ondernemers hun 

plastic bekers kwijt kunnen. Ook zal een recyclingbedrijf elke dag rondes maken in de ochtend om het 

plastic in te zamelen. Horeca en gemeente rollen gezamenlijk een communicatiecampagne uit om 

mensen te wijzen op de nieuwe regels. Voor de inzameling van plastic werd woensdag een convenant 

ondertekend door gemeente en horecaondernemers. John Paulus, voorzitter Koninkljke Horeca 

Nederland, afdeling Maastricht. “Dat plastic inzamelen met carnaval een uitdaging is, mag duidelijk 

zijn. Maar wij denken dat we hiermee voor nu het meest optimale systeem hebben.” 

 

Balans 

De balans tussen het open karakter van vastelaovend in Mestreech en veiligheid en leefbaarheid is 

precair. Met de maatregelen voor 2024 is een eerste stap gezet om die balans goed te houden. De 

aanpak dit jaar geeft ook een doorkijk naar carnaval de komende jaren. Burgemeester Hillenaar: “Dat 

carnaval in binnensteden steeds populairder wordt, is niet uniek voor Maastricht. Maar het moet wel 

beheersbaar blijven voor iedereen. De vastelaovend heeft een uniek karakter en dat willen we ook 

graag zo houden, maar dan moeten we ook allemaal samen zorgen voor een veilige en gezellige 

carnaval.” Bastiaan Klomp, prizzedent van de Tempeleers, sluit zich daarbij aan: “In Maastricht kennen 

we de mooie term propel en binne de sjraom. Eigenlijk niet te vertalen maar iedereen snapt wat we 

dan bedoelen. Carnaval is een feest van samen vieren, dus zullen we er ook samen voor moeten 

zorgen dat de vastelaovend dat geweldige volksfeest blijft zoals we dat kennen.” John Paulus van 

Horeca Nederland tot slot: “Ook als horeca erkennen we dat de balans met carnaval onder druk staat. 

We zijn daarom blij met het overleg met gemeente en Tempeleers om samen te bezien wat nodig is. 

Ook wij zullen daarin onze verantwoordelijkheid nemen.”    

 __________________________________________________________________________ 
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